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Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

AU § 121 Avfallstaxa 2025 
Dnr KS 2024/234 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
besluta 

att anta upprättad avfallstaxa. 

Ärendebeskrivning  
För 2025 budgeteras avfallsverksamheten ha ett överskott på 1 163 tkr. Från 2023 
har avfallskollektivet ett underskott på 2 790 tkr, som behöver täckas under 2024 
och 2025. 

Planerade förändringar 
2026 ska fastighetsnära insamling av förpackningar införas. Detta medför 
investeringar i kärl och fordon. 

Taxeförslag 
Baserat på den ekonomiska situationen föreslås att avfallstaxan förblir oförändrad 
jämfört med 2024. 

Förslaget om oförändrad taxa grundar sig i flera faktorer. Först och främst finns 
ett behov av att täcka underskottet från 2023. Vidare behöver verksamheten 
förbereda sig för de investeringar som planeras för 2026. Slutligen strävar man 
efter att balansera verksamhetens ekonomi under denna period. 

Sammanfattning 
Den oförändrade taxan ger möjlighet att hantera det befintliga underskottet och 
förbereda för kommande investeringar utan att höja avgifterna för hushållen 
under denna period. 

VD för Aneby Miljö & Vatten AB Per-Erik Ekström och styrelseordförande för 
Aneby Miljö & Vatten AB Fredrik Bodin föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Avfallstaxa 2025 
Protokollsbeslut Aneby Miljö & Vatten AB, 2024-10-11 
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Allmänna utskottet 2024-10-21 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

AU § 122 VA-taxa 2025 
Dnr KS 2024/235 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
besluta 

att anta upprättad VA-taxa. 

Reservation 
Mats Hansson (M) och Kristin Apsey (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Mats Hanssons (M) förslag till beslut. 

Ärendebeskrivning  
Förslag till VA-taxa för 2025 har tagits fram. Förslaget innebär en höjning av 
brukningstaxan jämfört med år 2024.   

För att täcka utgiftsökningarna under kommande verksamhetsår krävs höjning av 
brukningstaxan. Räntor och avskrivningar för investeringar i överföringsledningar, 
nya vatten- och reningsverk ska bekostas av brukningsavgiften. Andra större 
kostnadsposter som brukningsavgiften ska täcka är kostnaden för löner, el, 
processkemikalier, slamhantering, reparation och underhåll av VA-nätet samt 
byggnader.  

Arbetet med uppförandet av nya vatten- och avloppsreningsverk i Askeryd och 
Hullaryd pågår alltjämt. För att säkerställa mängd och kvalitet på dricksvatten 
utreds nya vattentäkter i Hullaryd och Lövviken. En höjning med 3,2% av 
brukningstaxans fasta och rörliga del för år 2025 krävs för att klara ovanstående. 
Anläggningsavgiften lämnas oförändrad.   

Höjningen av brukningstaxan motsvarar ca 39 kr per månad för en villa med 
1000m2 tomtyta och 150m3 vattenförbrukning per år med spill- och 
dagvattenhantering. 

VD för Aneby Miljö & Vatten AB Per-Erik Ekström och styrelseordförande för 
Aneby Miljö & Vatten AB Fredrik Bodin föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Arijana Jazic (S) yrkar bifall till bolagsstyrelsen för Aneby Miljö & Vatten AB:s 
förslag till beslut. 
 
Mats Hansson (M) yrkar på att VA-taxan höjs med 1,6% istället för 3,2.% 
 
Kristin Apsey (SD) yrkar bifall till Mats Hanssons (M) förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordförande Beata Allen (C) ställer Aneby Miljö & Vatten AB:s förslag till beslut 
mot Mats Hanssons (M) förslag till beslut och finner att allmänna utskottet 
beslutar enligt Aneby Miljö & Vatten AB:s förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
VA-taxa 2025 
Protokollsbeslut Aneby Miljö & Vatten AB, 2024-10-11 
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Allmänna utskottet 2024-10-21 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

AU § 123 Månadsuppföljning för 
kommunövergripande anslaget och 
kommunserviceavdelningen september 
Dnr KS 2024/6 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar  

att godkänna månadsuppföljningen per september 2024 avseende 
kommunserviceavdelningen och kommunövergripande anslaget. 

Ärendebeskrivning  
Per september månad har en uppföljning av budget gjorts för 
kommunövergripande anslaget (KÖ) och kommunserviceavdelningen (KSA), 
vilka ingår i allmänna utskottet. Prognosen för allmänna utskottets resultat vid 
årsbokslutet är ett negativt utfall motsvarande -365 tkr.   

I redovisningen för allmänna utskottet ingår även kommunfullmäktige, revisionen 
och överförmyndarverksamheten. Tillsammans visar de en positiv avvikelse 
motsvarande 118 tkr. för perioden. Helårsprognosen visar på ett underskott 
motsvarande -104 tkr. 

Den ekonomiska uppföljningen för perioden visar för det kommunövergripande 
anslaget på en positiv avvikelse motsvarande 745 tkr.  Den främsta anledningen 
till den positiva avvikelsen mot budget är att KS oförutsedda inte nyttjats, vidare 
beror det på lägre kostnader inom ekonomienheten, vakant tjänst som dock nu är 
tillsatt samt lägre kostnader avseende handledning inom HR.  

Årsprognosen för det kommunövergripande anslaget visar på en positiv avvikelse 
motsvarande 304 tkr.  

Kommunserviceavdelningen visar en positiv avvikelse på 105 tkr för perioden 
januari till september. Kostnaderna för livsmedel, elenergi, avfall, fjärrvärme och 
reparationer har under perioden varit högre än budget, men motas av lägre 
kostnader för personal, e-förvaltning och systemutveckling samt intäkter för 
bidragsanställningar i kostenheten och lokalvårdsenheten. För september görs 
ingen ny prognos. Prognosen från delårsuppföljningen visar på en negativ 
avvikelse om -666 tkr. 

Vid uppföljningen har även analyser gjorts av avdelningens personalkostnader och 
antal årsarbetare, vilket beskrivs i rapporten.  

Kommundirektör Mikael Fornander och avdelningschef för 
kommunserviceavdelningen Johanna Evegren föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2024-10-16 
Månadsuppföljning september 2024 kommunövergripande anslaget 
Månadsuppföljning september 2024 kommunserviceavdelningen 
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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AU § 124 Månadsuppföljning Aneby kommun 
september 
Dnr KS 2024/6 
 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 
 

att godkänna månadsuppföljningen för september 2024, 
 

att förvaltningen intensifierar arbetet med åtgärder för att nå en ekonomi i balans 
på verksamhetsnivå, 
 

att åtgärder behöver vidtas omgående i syfte att kraftigt minska antalet årsarbetare, 
samt 
 

att tillse att den totala lönekostnaden i verksamheterna minskar. 
 

Ärendebeskrivning  
Resultatet för perioden till och med september visar på -8,6 miljoner kronor, 
budgeten för perioden är 4,2 miljoner vilket innebär att det är en negativ avvikelse 
mot budget om -12,8 miljoner kronor. 

Prognosen kvarstår från augusti och visar på ett helårsresultat om -13,7 miljoner 
kronor. Jämfört med budgeten på 5,2 miljoner kronor innebär det en negativ 
avvikelse om -18,9 miljoner kronor. 

Verksamheternas resultat för perioden jämfört med budget ger ett negativt utfall 
om -17,7 miljoner kronor. Prognosen visar på -22,5 miljoner kronor. De negativa 
prognosavvikelserna återfinns inom sociala avdelningen om -17,0 miljoner kronor, 
barn- och utbildningsavdelningen om -5,8 miljoner kronor, 
kommunserviceavdelningen om -0,7 miljoner kronor samt revision om -0,1 
miljoner kronor. Kommunövergripande och samhällsbyggnadsnämnden visar på 
en ekonomi i balans. 

Finansförvaltningen kan balansera en mindre del av underskottet. Prognosen visar 
på 3,5 miljoner kronor. 

År 2024 har en svag skatteunderlagsutveckling. Samtidigt är pris- och 
löneökningar fortsatt höga och överstiger därmed skatteunderlagets utveckling 
och genererar en real minskning för andra året i rad. (Ekonomirapporten maj 
2024, SKR) 

Samtliga avdelningarna arbetar tillsammans för att nå en ekonomi i balans, dock 
visar prognosen att Aneby kommun landar på ett större negativt resultat för året. 
Verksamhetens nettokostnader har för året ökat med 5 procent jämfört med 
föregående år, men hela förändringen avser pensionskostnader samt löneökningar. 

Arbetet med åtgärder har intensifierats inom respektive avdelning utifrån aktuellt 
ekonomiskt underskott. I uppdraget ingår att omgående minska antalet årsarbetare 
och se till att lönekostnaderna minskar i verksamheterna. Åtgärder presenteras 
inom avdelningarnas månadsuppföljningar. 

Ekonomichef Maria Engmalm Wallsten föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2024-10-14 
Månadsuppföljning september 2024 Aneby kommun 
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

AU § 125 Remiss: Nätt och jämnt – Likvärdighet 
och effektivitet i kommunsektorn 
Dnr KS 2024/231 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 

att ställa sig bakom upprättat förslag till remissvar från Aneby kommun över 
betänkandet SOU 2024:50 Nätt och jämnt – Likvärdighet och effektivitet i 
kommunsektorn. 

Yttrande 
Aneby kommun tackar för möjligheten att yttra sig över utredningen "SOU 
2024:50 Nätt och jämnt". Aneby kommun tillstyrker huvudsakligen de 
förändringar som föreslås i utredningen.  

Aneby kommun vill särskilt lyfta fram betydelsen av de principer som utredningen 
bygger på, vilka är avgörande för att den kommunalekonomiska utjämningen ska 
uppfattas som rättvis och legitim. Dessa principer innefattar opåverkbarhet, 
träffsäkerhet, enkelhet, stabilitet och förutsägbarhet, sunda incitament samt 
aktualitet och tillförlitlighet. Grunden är att alla invånare ska ha tillgång till en god 
och likvärdig välfärd, oavsett var i landet man bor.  

Aneby kommun anser att utredningen har utfört ett omfattande och väl 
underbyggt arbete. Det är viktigt att de föreslagna förändringarna i 
modellstrukturen genomförs i sin helhet, utan att förändra enskilda delmodeller, 
då detta kan leda till stora skillnader i utfallet för olika kommuner. Om 
delmodeller justeras under fortsatt beredning, bör kommunerna ges möjlighet att 
yttra sig om dessa förändringar. 

Aneby kommun har dock en avvikande synpunkt utifrån det förslag som 
utredningen föreslår. 

• Utredningen föreslår att en statlig delegation inrättas med uppdrag att 
pröva stöd för effektiviseringsåtgärder i kommuner och regioner. 
Utredningen föreslår också ökat stöd till Rådet för kommunala analyser 
(RKA). Finansiering föreslås ske genom anslaget för kommunalekonomisk 
utjämning. Aneby kommun anser att detta är felaktigt. Anslaget bör enbart 
användas för kommunalekonomisk utjämning, och nya delegationer bör i 
stället finansieras genom särskilda medel avsatta för detta ändamål. 

Aneby kommun lämnar även några synpunkter som kan tas i beaktande i nästa 
översyn av den kommunalekonomiska utjämningen. 

• Kostnadsutjämningen: Aneby kommun föreslår att en variabel som 
beskriver arbetsmarknadsregionens löneläge ska användas för att justera 
löneläget, i stället för taxeringsvärdet på småhus i kommunen. Detta skulle 
bättre spegla de faktiska lönekostnaderna, eftersom arbetskraft rör sig 
relativt fritt över kommungränserna. 
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Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

• Fasta införandebidrag/strukturbidrag: Aneby kommun anser att 
permanenta ersättningar till vissa kommuner, som tillkommit på grund av 
tidigare förändringar i utjämningssystemet är subjektiva och bidrar inte till 
att stärka tilltron till utjämningssystemet. Utjämningen bör baseras på 
aktuella och objektiva variabler som förklarar skillnader i kostnader och 
skatteintäkter mellan kommuner, utifrån struktur. Dessa bör vara 
oberoende av tidigare förändringar i systemet. 

De riktade statsbidragen (kapitel 4) 
Aneby kommun delar utredningens syn på statsbidrag. Statsbidrag som riktas till 
verksamheter där kommuner och regioner har huvudansvaret bör vara generella, 
inte riktade. Detta skulle minska den administrativa bördan och skapa bättre 
långsiktiga planeringsförutsättningar. Det är viktigt att kommunerna har frihet, 
utifrån det kommunala självstyret, att anpassa sin verksamhet efter lokala behov.  

Inkomstutjämningen (kapitel 5) 
Aneby kommun delar utredningens förslag om inkomstutjämningen. Den 
föreslagna modellen, som bygger på noggranna analyser och simuleringar, skapar 
mer likvärdiga förutsättningar mellan kommunerna. 

Kostnadsutjämningen (kapitel 6) 
Aneby kommun delar utredningens förslag om kostnadsutjämningen. Det är 
positivt att socioekonomiska faktorer samt gleshet vägs in på en tydligare sätt. I 
grundskolan sker mycket av det förebyggande arbetet för att undvika 
samhällsekonomiska kostnader längre fram i livet, därav speglar förslaget mer 
rättvist det socioekonomiska behovet än tidigare modell. Gleshet i en kommun 
bidrar till naturligt högre kostnader, positivt att detta vägs in tydligare. 

En del som Aneby kommun anser behöver analyseras noggrannare i kommande 
översyner är variabeln för att justera för skillnaden i löneläge som finns i flertalet 
delmodeller, där taxeringsvärde för småhus används. I motsats till småhus så rör 
sig arbetskraft ganska obehindrat över kommungränser, vilket innebär att det är 
arbetsmarknadsregionens löneläge som speglar lönekostnad snarare än 
taxeringsvärdet i den enskilda kommunen.  

LSS-utjämningen (kapitel 9) 
Aneby kommun delar utredningens förslag kring LSS-utjämningen. I nuvarande 
modell finns en stor påverkbarhet genom personalkostnadsindex. Påverkbarhet 
kan även bidra till osunda incitament. I det nya förslaget tas detta index bort, 
vilket är positivt. Utredningen visar på att det finns inget samband mellan 
personalkostnadsindex och vårdtyngd. Effekten blir stor för många kommuner, 
men trots det behöver utgångspunkten vara samma som i kostnadsutjämningen. 
Utjämningen bör spegla de strukturella behoven i kommunen och inte 
kompensera för faktiska kostnader. 
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Strukturbidragen (kapitel 10) 
Aneby kommun delar utredningens förslag om att förändra befintliga 
strukturbidrag. Det fasta införandebidraget, som kopplas till tidigare 
bidragsminskningar på grund av systemförändringar, kan dock ifrågasättas. Aneby 
kommun anser att bidrag för struktur bör baseras på aktuella, relevanta och 
opåverkbara variabler som inte kan förklaras av kostnadsutjämningen. 

Införandebidragen (kapitel 11) 
Aneby kommun har ingen avvikande åsikt om utredningens förslag om att ha 
införandebidrag för att lindra den årliga effekten. 

Ekonomichef Maria Engmalm Wallsten föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Nätt och jämnt – Likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn, SOU 2024:50, 
del 1 samt del 2 (bilagor) 
Missiv till remissen 
Tjänsteskrivelse, 2024-10-15 
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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AU § 126 Utfart från fastigheten Södra Sunhult 
3:66 
Dnr KS 2024/279 
 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar  
 

att bedömningen är att Järnkällestigen uppfyller de krav som finns om gatubredd. 
 

Ärendebeskrivning  
Kommunen har säkerställt gatans bredd genom markförvärv av grannfastigheten 
på andra sidan gatan. Boverket har inget fastställt eller rekommenderat mått på 
hur bred en lokalgata måste vara från utfarten till motsatt sida. Trafikverket anger 
inte heller något krav på lokalgatans bredd. Normalt sett beror inte gatubredden 
på om det finns någon utfart eller inte. Precis som framförs i förtydligande 
skrivelse ska utfarten vara anpassad till gatans funktion, stadsdelens karaktär samt 
till befintliga förutsättningar utanför fastigheten. Trafikverket konstaterar också i 
svar till kommunen att om lokalgatan är smal så kan det vara så att tomtutfarten 
behöver vara bredare. När det kommer till räddningstjänst hänvisas till Boverkets 
byggregler, BBR 5:72, och att en räddningsväg ska vara minst tre (3,0) meter bred, 
vilket Järnkällestigen överstiger med marginal.   

I början av augusti i år inkom en skrivelse från ägarna till fastigheten Södra 
Sunhult 3:66. Fastighetsägarna skriver; ”Vi har sedan länge klagat på att vår in- 
respektive utfart har, alltsedan en av kommunen utförd lantmäteriförrättning, 
blivit så begränsad att det inte håller måttet för tillgänglighet. Enligt uppgift från 
Boverket ska utrymme från utfart till motsatt sida vara minst 4,5 meter medan det 
för oss blivit 3,8 meter. Enligt vår uppfattning har antingen lantmäteriförrättning 
inte beaktat Boverkets krav på utrymme för utfart, alternativt, har 
grannfastigheten genom att uppföra staket på prickad mark ändrat vårt 
ditillsvarande utrymme för in- och utfart. Dagens förhållande medför stora 
svårigheter och i vinterläge med snöhinder blir situationen än värre. Vi begär att 
kommunen, som ansvarig för gatuplanering och tillgänglighet, beaktar och 
åtgärdar beskrivet problem så att nödvändigt utrymme för vår in- och utfart 
återställs.”  

I en förtydligande skrivelse påpekas att avståndet mellan utfart och tomtgräns mot 
närliggande fastighet ska vara minst 4,5 meter. Samtidigt hänvisas till att utfarten 
ska vara anpassad till gatans funktion, stadsdelens karaktär samt till befintliga 
förutsättningar utanför fastigheten. I förtydligande mejl hänvisas också till 
Vägförordning  2012:707, 5 kap 1 §, om att säkerställa framkomlighet.  

För några år sedan hade grannen, mitt över gatan, för avsikt att uppföra ett staket 
i sin tomtgräns mot gatan. Det visade sig då att del av den upplevda och tänkta 
gatumarken ingick i deras fastighet. Aneby kommun förvärvade då gatumarken 
för att även fortsättningsvis säkerställa gatans bredd och utrymme. I en 
fastighetsreglering tillfördes 67 kvadratmeter av gatumarken till kommunens 
fastighet. Järnkällestigen är cirka 3,8 meter bred. 

Som nämns i skrivelsen har grannfastigheten på andra sidan Järnkällestigen 
uppfört ett staket i sin fastighetsgräns mot gatan. Staketet är inte bygglovspliktigt 
och den så kallade prickmarken, alltså mark som inte får bebyggas i gällande 
detaljplan, hindrar inte fastighetsägaren från att uppföra ett bygglovsbefriat staket 
i fastighetsgränsen.  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Allmänna utskottet 2024-10-21 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

I gällande detaljplan, lagakraftvunnen i april 1991, anges den aktuella gatan som 
gång- och cykelväg. Gatan har dock aldrig blivit någon gång- och cykelväg, såsom 
anges i detaljplanen, utan är fortsatt en lokalgata med tillåten fordonstrafik.  

I den förtydligande skrivelse som inkommit påpekas att avståndet mellan utfart 
och tomtgräns mot närliggande fastighet ska vara minst 4,5 meter. Utdraget som 
hänvisas till är hämtat från Piteå kommun och rör lokala ställningstaganden och 
bestämmelser i denna kommun. Det hänvisas också till att utfarten ska vara 
anpassad till gatans funktion, stadsdelens karaktär samt till befintliga 
förutsättningar utanför fastigheten, vilket är korrekt. I förtydligande mejl hänvisas 
även till Vägförordning 2012:707, 5 kap 1 §, om att säkerställa framkomlighet. 
Kapitlet i Vägförordningen rör drift av väg och berör inte gatubredden som 
sådan.  

Boverket har, till skillnad från uppgiften i den inkommande skrivelsen, i mejl till 
Aneby kommun angett att det inte finns något fastställt eller rekommenderat mått 
på hur bred en lokalgata måste vara från utfarten till motsatt sida av gatan. 
Trafikverket anger inte heller något krav på lokalgatans bredd. Normalt sett beror 
inte gatubredden på om det finns någon utfart eller inte. Trafikverket konstaterar 
också i svar till kommunen att om lokalgatan är smal så kan det vara så att 
tomtutfarten behöver vara bredare. När det kommer till räddningstjänst hänvisas 
till Boverkets byggregler, BBR 5:72 och att en räddningsväg ska vara minst tre 
(3,0) meter bred. 

 
Figur som visar Lantmäteriförrättning och kommunens markförvärv. 

Samhällsbyggnadschef Michael Wirestam föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Skrivelse från fastighetsägarna, 2024-08-05  
Förtydligande skrivelse, 2024-08-16  
Tjänsteskrivelse, 2024-10-09 
      

Beslutet skickas till 
Fastighetsägarna 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Allmänna utskottet 2024-10-21 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

AU § 127 Information om framtagande av Aneby 
kommuns näringslivsstrategi 2025-2028 
Dnr KS 2024/160 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar 

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Näringslivsansvarig Carina Nohrs informerar om den pågående revideringen av 
kommunens näringslivsstrategi för 2025-2028. Det presenteras följande 
huvudpunkter: 

Strategins struktur: redogör för strategins upplägg, som inkluderar 
sammanfattning, bakgrund, vision, målgrupp, målbild för 2028, omvärldsanalys, 
inspel från företagare, analys, mål och indikatorer, insatsområden samt 
organisation och uppföljning. 

Innehållet presenteras med fokus på: 

• Bakgrund och förutsättningar, inklusive nuläget för företagsklimatet 
• Målgrupper, som omfattar lokala näringslivet, kommunala bolag, 

tjänstepersoner och politiker 
• Analys av lägesbilden och prioriterade åtgärder 
• Insatsområden som kompetensförsörjning, kommunen som möjliggörare, 

kommunikation och hållbar utveckling 
 
Tidsplanen för arbetet med framtagandet av ny näringslivsstrategi presenteras: 

• Hösten 2024: Revidering pågår med framtagning av texter, indikatorer och 
mål 

• Nätverksträffar med näringslivet för inspel och synpunkter 
• Upprättande av tillhörande handlingsplan 
• Etablering av näringslivsråd 
• Februari 2025: Näringslivsrådets första möte 

 
Näringslivsstrategin planeras gå till beslut vid dessa datum: 

• Alternativ 1: AU 17/2, KS 3/3, KF 31/3 
• Alternativ 2: AU 17/3, KS 31/3, KF 28/4 

 
Betydelsen av vikten av dialog med näringslivet i framtagandet av strategin 
betonas, och att målet är att skapa en "mer matnyttig strategi" som kan förbättra 
företagsklimatet i kommunen. 

Beslutsunderlag  
Presentation, 2024-10-16 
      



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Allmänna utskottet 2024-10-21 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

AU § 128 Godkännande av projektansökan 
avseende Anebys varumärkesplattform och 
platsvarumärke 
Dnr KS 2024/288 
 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 
 

att gå fram med projektansökan avseende Anebys varumärkesplattform och 
platsvarumärke och ge näringslivsansvarig i uppdrag att göra en ansökan till 
Leader Astrid Lindgrens Hembygd. 
 

Ärendebeskrivning  
Dialog förs med Leader Astrid Lindgrens Hembygd avseende projektansökan om 
att det finns möjlighet för Aneby kommun att söka projektmedel för att 
genomföra ett framtagande av en varumärkesplattform och ett platsvarumärke för 
Aneby kommun som plats. De inledande kontakterna har gett ett positivt gensvar 
från Leader vilket innebär att en projektansökan utifrån intresseanmälan föreslås 
arbetas fram. Syftet med att genomföra detta arbete är att stärka Aneby som plats 
över tid och att tänka långsiktigt samt bygga Anebys attraktivitet och synlighet för 
omvärlden.  
 

Det kommer medföra att vi tillsammans med näringslivet och invånarna kommer 
lyfta våra styrkor men också definiera våra svagheter för att kunna förbättra dom. 
Genom detta arbete får vi fram Anebys dna, vad platsen kan leverera på och hur 
platsen verkar och vad vi kan erbjuda olika målgrupper. Detta för att förtydliga 
och särskilja Aneby så att omvärlden tydligt ser och förstår vad man kan förvänta 
sig av platsen, vika möjligheter som finns här för invånare och företag. Det 
medför också att Aneby syns och tar plats på arenan som en attraktiv, 
möjliggörande plats att verka o bo på nu och i framtiden. 
 

Aneby som plats blir definierad och synliggörs på ett tydligt och kreativt sätt. 
Vilket i sin tur kan medföra inflyttning, fler etableringar, fler besökare, nya 
arbetstillfällen och möjligen investeringar i kommunen. Projektet riktar sig till alla 
som lever och verkar på platsen Anebys geografiska yta. Näringslivet, invånare, 
civilsamhället och organisationer.  
 

Målsättningen är att näringslivet kommer kunna använda sig av platsvarumärket 
för att påvisa vart i Sverige man driver sitt företag och kan göra affärer. Påvisa att i 
Aneby kommun är det väldigt fördelaktigt att driva företag. Skapa synlighet och i 
förlängningen dra till sig kompletterande etableringar och andra företag till 
platsen. Men även tilltala kompetens till verksamheter. För invånaren kommer det 
att skapa stolthet och bidra till att Aneby kommun på längre sikt kan behålla och 
utveckla sitt utbud av tjänster, service och företagande. Att Aneby kommun kan 
erbjuda sysselsättning på lokal nivå. 
 

Projektet genomförs via processledning av en konsult. En genomförandeplan är 
upprättad och tidsatt. Projekttiden kommer att pågå från försommar 2025 till 
våren 2026. Till informationen bifogas intresseanmälan som skickats in till Leader 
Astrid Lindgrens Hembygd och genomförandeplan. 
 

Näringslivsansvarig Carina Nohrs föredrar ärendet. 
 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2024-10-16 
Intresseanmälan för projektstöd 
Genomförandeplan med tid och resursåtgång 
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Allmänna utskottet 2024-10-21 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

AU § 129 Godkännande av projektansökan 
avseende Destinationsutveckling genom 
kompetensförstärkning och utveckling av 
nätverket Guldkorn kring Svartån 
Dnr KS 2024/289 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 

att godkänna projektansökan avseende Destinationsutveckling genom 
kompetensförstärkning och utveckling av nätverket Guldkorn kring Svartån och 
ge näringslivsansvarig i uppdrag att göra ansökan till Leader Astrid Lindgrens 
Hembygd. 

Ärendebeskrivning  
Aneby kommun har tillsammans med nätverket Guldkorn kring Svartån skrivit 
fram en projektansökan till Leader Astrid Lindgrens Hembygd för att söka 
projektmedel för vidareutveckling av nätverket.  

Nätverket består av ett 40-tal företag inom besöksnäringen i Aneby, Eksjö, Nässjö 
och Ydre kommuner. Syftet med projektet är att stödja kompetensförstärkning 
och utveckling av nätverket som idag samlas under namnet Guldkorn kring 
Svartån genom att arbeta med en destinationslogik. Syftet är att skapa en 
destination, där mer innehåll och fler alternativa upplevelser stärker helheten, öka 
bygdens företags lönsamhet och bygdens attraktivitet för såväl besökare som 
boende. Bygden är idag det geografiska området mellan tätorterna Aneby, Eksjö, 
Nässjö och Ydre. Det övergripande målet är skapa en attraktiv destination som 
skapar stolthet hos de boende och ökar lönsamheten för företagen som verkar 
där. Projektet stöds via avsiktsförklaringar av Eksjö, Nässjö och Ydre kommuner, 
Smålands Turism och de 40 företagen. 

Aneby kommun kommer att vara projektägare men projektet kommer att drivas 
av en extern projektledare och referensgrupp. Från Aneby kommuns sida kommer 
näringslivsansvarig och en ekonom tillsammans bidra med arbetstid på 5% per år. 
Projektet pågår under 2025-2027. Till informationen bifogas projektansökan. 

Näringslivsansvarig Carina Nohrs föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2024-10-16 
Ansökan om projektstöd inom Leader 2023-2027  
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Allmänna utskottet 2024-10-21 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

AU § 130 Information: HR 
Dnr KS 2024/20 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
HR-ansvarig Li Guldbrand informerar om ny regelstruktur från Arbetsmiljöverket 
som träder i kraft 1 januari 2025. 

Det redogörs för syftet med arbetsmiljölagen, och hur den specificerar hur 
arbetsgivare ska arbeta med systematiskt arbetsmiljöarbete genom 
arbetsmiljöföreskrifter. 

Från och med 1 januari 2025 kommer ett 80-tal arbetsmiljöföreskrifter (AFS:ar) 
förenklas och bli 15 nya AFS:ar. Två av AFS:arna kommer vara grundläggande 
och gälla alla arbetsgivare. Det kommer dessutom att finnas övriga regler som 
gäller specifika arbetsgivare, till exempel om man har arbetstagare som arbetar 
natt. Utöver dessa finns det produktregler som gäller den tillverkande industrin. 

Det nya regelsystemet syftar till att ge en bättre överblick över hur föreskrifterna 
hänger ihop. Det blir också tydligare med vilka regler som gäller för vem, och vem 
som är ansvarig för att reglerna efterlevs. Arbetsmiljöverket har sett över språket i 
AFS:arna, och man har lagt till hjälptexter för att förtydliga. 

      



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Allmänna utskottet 2024-10-21 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

AU § 131 Tillfälligt förstärkt driftsbidrag till 
Stiftelsen Åsens by 
Dnr KS 2022/384 
 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 
 

att förlänga återbetalningstiden för det tillfälligt förstärkta driftsbidraget om  
500 000 kronor till Stiftelsen kulturreservatet Åsens by till och med den 31 
december 2026. 
 

Reservation 
Mats Hansson (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till 
beslut. 
 

Ärendebeskrivning  
Kommunstyrelsen beviljade den 5 december 2022 (KS § 235) Stiftelsen Åsens by 
ett tillfälligt utökat driftsbidrag om 500 000 kronor för att renovera naturstationen 
vid sjön Ruppen. Beslutet angav att oanvända medel skulle återbetalas till Aneby 
kommun. 
 

Under 2023 fördes dialoger mellan Aneby kommun och Stiftelsen Åsens by. 
Dessa dialoger resulterade i ett beslut av allmänna utskottet den 23 oktober 2023 
(AU § 128). I detta beslut fastställdes att en försäljning av naturstationen var det 
mest lämpliga alternativet, snarare än den ursprungligen föreslagna renoveringen. 
Allmänna utskottet gav då samhällsbyggnadschefen i uppdrag att genomföra 
försäljningen av byggnaden. Detta beslut innebar en förändring i hur det tillfälligt 
förstärkta driftsbidraget skulle användas. Då bidraget inte längre skulle användas 
för det ursprungliga syftet att renovera naturstationen, uppstod behovet att 
planera för återbetalning av medlen till Aneby kommun. 
 

Med hänsyn till de förändrade omständigheterna och för att ge Stiftelsen Åsens by 
rimlig tid att anpassa sig till de nya förutsättningarna, föreslås nu att 
återbetalningstiden förlängs till den 31 december 2026. Denna förlängning ger 
stiftelsen möjlighet att planera och genomföra nödvändiga åtgärder, samtidigt som 
kommunen säkerställer att medlen återförs till kommunens kassa inom en rimlig 
tidsram. Förlängningen tar också hänsyn till den tid som krävs för att slutföra 
försäljningsprocessen och för att platsen ska kunna återställas efter att den 
nuvarande byggnaden avlägsnats. Detta ger stiftelsen utrymme att planera för 
framtida behov och eventuellt genomföra andra förbättringar i området. 
 

Kommundirektör Mikael Fornander föredrar ärendet. 
 

Yrkanden 
Mats Hansson (M) yrkar på att det tillfälligt förstärkta driftsbidraget ska 
återbetalas till kommunen i år. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Beata Allen (C) ställer upprättat förslag till beslut mot Mats Hanssons 
(M) förslag till beslut och finner att allmänna utskottet beslutar enligt upprättat 
förslag till beslut. 
 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2024-10-18 
Protokollsbeslut allmänna utskottet, 2023-10-23 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2022-12-05 
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Allmänna utskottet 2024-10-21 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

AU § 132 Information från kommundirektör och 
avdelningschef kommunserviceavdelningen 
Dnr KS 2024/20 

Beslut  
Allmänna utskottet beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Kommundirektör Mikael Fornander och avdelningschef för 
kommunserviceavdelningen Johanna Evegren informerar om följande: 

- Det har varit skadegörelse uppe vid simhallen som ledde till att glas 
hamnade i simbassängen. Detta medföljde att bassängen fick hålla tillfälligt 
stängt för sanering. 

- Om två veckor ska det vara uppstartsmöte för ett samverkansnätverk 
mellan kommunikatörer i kommunerna på Höglandet. 

- Ny telefoniplattform ska inom kort driftsättas. 
- Nya metoder för friskvård pilottestas just nu på lokalvårdsenheten. 
- Kommundirektör Mikael Fornander har deltagit på 

kommundirektörsföreningens kommundirektörsdagar. Bland annat har 
socialtjänstministern medverkat och presenterat nya socialtjänstlagen. 

- Brottsförebyggande rådet sammanträder 22 oktober. Det blir första 
sammanträdet efter att den nya lagen om kommunens ansvar för 
brottsförebyggande arbete har trätt i kraft. 

- Arbete med medarbetarsamtal pågår. 
- Flytten från kommunhuset till nya tillfälliga lokaler pågår. 
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